

23 April 2017

## **KENYATAAN MEDIA**

YAB TUAN LIM GUAN ENG,  
Ketua Menteri Pulau Pinang.

### **HENTI “PERJUDIKAN” BEKALAN AIR UNTUK 3 NEGERI UTARA**

- Dengan membenarkan pembalakan di Ulu Muda, Kedah “memperjudikan” bekalan air bagi Perlis, Kedah dan Pulau Pinang.
- Kerajaan Negeri Pulau Pinang meminta Kerajaan Persekutuan untuk campur tangan dan hentikan pembalakan di Ulu Muda segera.

PULAU PINANG, Ahad, 23/4/2017: Kerajaan Persekutuan mesti menghentikan pembalakan di Ulu Muda sekarang sebelum kerosakan tidak boleh diperbaiki dilakukan untuk tadahan air yang paling penting di Utara Malaysia.

Pendirian Pulau Pinang ke atas pembalakan di kawasan Ulu Muda adalah konsisten dan jelas:

- Haramkan semua pembalakan di Ulu Muda.
- Wartakan Ulu Muda sebagai kawasan tadahan air.
- Kedah perlu mendapatkan pampasan Persekutuan sebagai ganti 'premium hutan' yang Kedah telah terima daripada syarikat-syarikat pembalakan.
- Memperuntukkan sebahagian daripada dana Persekutuan untuk memantau dan memulihara Ulu Muda.

Walau bagaimanapun, ia tidak mencari dana daripada Kerajaan Persekutuan untuk memulihara Ulu Muda, sebaliknya Kedah terus mengeluarkan lesen pembalakan di kawasan yang ia namakan “rizab hutan.”

Oleh itu, Kedah pada dasarnya ‘memperjudikan’ bekalan air, bukan sahaja bagi Kedah, tetapi juga bagi Perlis dan Pulau Pinang.

Apa yang dipertaruhkan dalam 'perjudian' ini?

- Kehidupan dan mata pencarian 4.05 juta rakyat Malaysia di 3 negeri-negeri utara.
- Operasi perniagaan ribuan syarikat yang menyediakan peluang pekerjaan dan peluang perniagaan di Perlis, Kedah dan Pulau Pinang.
- Gabungan sumbangan KDNK negara dari Perlis, Kedah dan Pulau Pinang, yang dianggarkan kira-kira RM105 bilion pada tahun 2014.

ia adalah penting untuk menghentikan Kedah daripada terus 'memperjudikan' bekalan air di tiga negeri utara. Jika kita kehabisan air mentah, akan berlaku bencana krisis air di Utara Malaysia.

Menurut laporan The Star pada 14/4/2017, jejak baru untuk lori balak ditemui di Hutan Simpan Ulu Muda berhampiran Sik, dan ia lebih daripada 15km panjang.

Laporan itu juga menyatakan papan tanda di tapak asas menunjukkan permit telah dikeluarkan oleh Pegawai Perhutanan Daerah Kedah Tengah. Satu lagi papan tanda menyatakan bahawa pemegang lesen itu adalah Perbadanan Menteri Besar Kedah.

Menurut kenyataan terbaru oleh Pengerusi MADA, Datuk Othman Aziz, seperti yang disiarkan dalam Sinar Harian pada 20/4/2017, pembalakan di Hutan Simpan Ulu Muda telah mencapai peringkat kritikal dan paras kapasiti air pada masa ini hanyalah 50%. Beliau juga menyebut disebabkan pembalakan, air tidak boleh mengalir melalui tanah seperti sepatutnya, kerana kekurangan pokok.

Dato 'Othman seterusnya berkata laluan pembalakan telah dikenal pasti di Ulu Muda, jejak yang paling dekat hanya 200 meter dari empangan, sementara jarak yang paling jauh dari empangan itu telah dikesan di 2.5km. Beliau juga menyebut bahawa aktiviti pembalakan haram yang tidak terkawal boleh membawa kerosakan besar-besaran untuk empangan serta kawasan tadahan air.

Menurut *posting* di web MADA, paras Empangan Muda adalah 60.3% pada 1 Januari 2017 dan telah menurun kepada 34.5% pada 17 April 2017.

Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air, atau KeTTHA, adalah yang

bertanggungjawab bagi hal ehwal negara mengenai bekalan air. Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara atau SPAN, telah diwujudkan untuk mengawal selia perkhidmatan bekalan air di Malaysia.

Kementerian Sumber Asli dan Alam Sekitar, atau NRE, diberi kuasa untuk mengawal selia sumber air mentah, pengurusan hutan dan pemuliharaan alam sekitar.

**Kerajaan Negeri Pulau Pinang menyeru Kerajaan Persekutuan untuk campur tangan dan menghentikan pembalakan di Ulu Muda segera.**

Terima kasih.

*YAB TUAN LIM GUAN ENG,  
Ketua Menteri Pulau Pinang.*

---

hubungi : Puan Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah  
Unit Komunikasi Korporat  
Tel : 04-200 6607  
Email : [syarifah@pba.com.my](mailto:syarifah@pba.com.my)